
ACTA DE LA REUNIÓ DEL SUBCOMITÈ DE SEGURETAT I SALUT DEL RECINTE 
DE L’ESCOLA INDUSTRIAL 
 
Data:  13-5-2024 
Hora:  12:30 hores 
Lloc:  Plataforma virtual Teams 
Acta núm: 118 
 
Assistents: 
 
Representants de la Corporació: 
   
  Sra. Llum Llosa Oliva    (Subdirecció d’Edificació)   

Sr.   Rafael Ocaña Barbero   (Gerència medi ambient) 
Sr.  Jaume González Mora                 (Subdirecció de Logística) 

    
   
Representants dels treballadors: 
 

Sr.   Segismundo Serrano Gutiérrez  (Tècnic de Prevenció) 
Sra. Montserrat Dam Solé                  (Delegada de Prevenció 
Sr.   Adolfo Calderón Pérez                (Delegat de Prevenció) 
Sra. M. José Daza Puertas                 (Delegada de Prevenció) 
 

 
Assessors: 

Sr.   Astrid Sánchez Vázquez (OPRL) 
Sra. Concepció Minguet Salvado      (OPRL)       
  

 
Excusa assistència: 
 

  
 
No assistència: 
 
 

Sr.   Adrià Martín Cantos                    (Delegat de Prevenció) 
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PUNT 1 
 
Lectura i aprovació de l’acta anterior 
 
La Sra. Llum Llosa  procedeix a la lectura de l’ordre del dia i posteriorment es dona per 
aprovada l’acta N.117, corresponent al subcomitè celebrat el passat dia 5 de febrer de 
2024. 
 

PUNT 2 
 
Presentació de nous informes i informació dels estudis en curs 
 
 
Avaluació de l’exposició a agents químics Fusteria Urgell 
 
La Sra. Astrid Sánchez, presenta l’informe i informa que aquesta avaluació s’ha realitzat 

seguint la metodologia d’aplicació de la UNE. Es van prendre 6 mesuraments ambientals 

essent el resultat de conformitat. Aquest estudi es va fer simulant el pitjor escenari 

possible, és a dir, amb una exposició de 8 hores i acumulant diferent tasques, situació 

que gairebé no es dona mai. 

 

En relació amb això, la Sra. Llum Llosa exposa que el personal de la brigada mai està 8 

hores continues, sinó que es tracta d’un espai on es fan tasques puntuals derivades de 

les seves feines.  

 

La Sra. Astrid Sánchez detalla que, en tractar-se d’un agent cancerigen i encara obtenir 

resultat de conformitat, la normativa exigeix que aquests mesuraments tornin a fer-se 

en el supòsit de: noves circumstàncies en l’espai de treball, i en tot cas, cada 36 mesos. 

A més, també informa que des de vigilància de la salut es fa un seguiment de la salut 

dels treballadors, estiguin en actiu o no, durant 40 anys.  

 

El Sr. Segismundo Serrano consulta per un dels sis resultats que va sortir per sobre dels 

rangs, en relació amb els altres. La Sra. Astrid Sánchez concreta que es tracta d’una 

qüestió metodològica, de fet, és necessari fer tres mesuraments ambientals però quan 

un surt amb un valor fora de rang, s’amplien els mesuraments per confirmar que tot és 

correcte. 

 

La Sra. Llum Llosa concreta que, pel que fa a la repetició dels mesuraments per noves 

circumstàncies, segur que haurà de realitzar-se, atès que el projecte d’obres de reforma 

de la fusteria ja està adjudicat i només s’està a l’espera de rebre la conformitat, per part 

de l’Ajuntament de Barcelona,  quan a la concessió de la llicència d’obres. A més, aquest 

projecte contempla la substitució de la maquinària per d’altra més moderna amb 

aspiració, i també es procedirà a la climatització de l’espai. 

 

El Sr. Segismundo Serrano consulta per l’afectació que tindrà aquest projecte amb la 

Industrial suma. La Sra. Llum Llosa informa que, el projecte de la Industrial Suma 

actuarà en aquests espais més endavant,  i si arribat el cas s’hagués de fer alguna 

actuació sobre la fusteria, ja es valorarà.  
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El Sr. Segismundo Serrano consulta si els treballadors estan informats sobre l’ús de les 

mascaretes FPP2. La Sra. Llum Llosa informa que en els magatzems sempre hi ha 

mascaretes FPP2, i cada vegada que els treballadors les necessiten, les demanen i se’ls 

hi proporcionen.  

 

El Sr. Adolfo Calderon consulta per les proves que s’han de fer als treballadors durant 

40 anys, en concret, vol conèixer si existeix alguna prova específica. 

La Sra. Astrid Sanchez informa que es fa un seguiment epidemiològic. Això vol dir que 

des de vigilància de la salut es guarden els expedients per poder fer creuament 

d’informació, si escau,  amb les dades de la seguretat social. 

La Sra. Concepció Minguet amplia la informació i fa esment a que, si bé es farà la 

consulta a vigilància de la salut sobre la proba específica, si no hi ha exposició no es pot 

buscar un risc específic. La informació que faciliti vigilància de la salut, es farà arribar 

mitjançant correu electrònic als assistents o es presentarà en el proper subcomitè. 

 
 
PUNT 3 
 

Accidentalitat en l’àmbit d’aquest Subcomitè 
 

La Sra. Concepció Minguet explica que encara no es pot presentar cap informe perquè 

la mútua d’accidents,  no disposa dels mitjans per proporcionar les dades que permetin 

fer l’avaluació necessària i per tant,  el seguiment s’està fent amb informes propis de 

control intern. 

 

Quadre seguiment 

 

La Sra. Llum Llosa comparteix el  quadre de seguiment actualitzat. Quan a la mesura 
que feia referència a la sobreprotecció soroll de la fusteria i la unitat de paisatgisme de 
Torribera, hi havia un EPI amb sobreprotecció. Informar als  presents que ja s’ha adquirit 
l’EPI correcte i s’ha fet entrega als treballadors.  
 

PUNT 4 

 
Precs i Preguntes 

 

4.1. El Sr. Segismundo Serrano consulta per una situació que es va verificar amb 

l’auditora externa de l’OPRL i que fa referència a una sala tècnica, gestionada per 

sistemes,  i que està  ubicada a la planta baixa de l’Edifici Vagó.  En concret, vol palesar 

que hi ha molt soroll i que existeix el risc que si una persona es cada tancada i demana 

ajuda, ningú l’escolti. Aquesta apreciació la fa extensible a les dos sales tècniques 

ubicades al Recinte de l’Escola Industrial. Per això, demana que es faci un protocol, que 

es senyalitzi el soroll i la necessitat d’accedir amb protectors auditius,  i que també es 

verifiqui el funcionament de les alarmes.  

 

En relació amb això, la Sra. Llum Llosa recorda que està prohibit accedir a qualsevol 

persona aliena a la companyia elèctrica, i que aquesta última ja disposa d’un protocol.  
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Quan a la sala tècnica gestionada per sistemes, la Sra. Concepció Minguet palesa (ho 

confirmarà amb el servei) que ja existeix una instrucció per donar avís de l’accés, i que 

inclou informar a la sala de control. 

La Sra. Llum Llosa exposa que, quan des de l’OPRL es confirmi aquesta informació, 

també es podria incloure en el pla d’emergència de l’edifici.  

 

4.2. El Sr. Adolfo Calderon consulta per la incidència que es va detectar en l’últim 

simulacre d’emergències de l’edifici Londres. En concret, feia referència a la porta 

d’accés que estava tancada i dificultava l’evacuació.  

Durant la transcripció de la present acta, des de l’OSOA ens indiquen les accions 

destinades a corregir l’esmentada situació les quals seran executades en breu: “es 

suprimeix la sortida d’evacuació de la planta baixa a l’exterior, zona patronat, i es 

redefineix la senyalització actual per garantir la coherència”. 

 

4.3. La Sra. Llum Llosa trasllada informació d’interès pel present subcomitè, relatives a 

les obres de la L8: 

- A partir del dia 20/05/2024 s’encetaran les tasques de perforació (pantalla 

protecció) per la zona propera a l’edifici 14 i faran soroll. Per tant, si bé no 

s’esperen grans afectacions, de soroll,  dintre de l’Edifici Rellotge, quan els 

treballadors/es surtin a l’exterior observaran més maquinària i un soroll més 

elevat.  

- Per la presència d’aquesta maquinària, susceptible d’actes de vandalisme, des 

de la constructora aportaran vigilants de seguretat que faran rondes per la zona 

d’obres (ja s’ha traslladat aquesta informació al Gabinet de Prevenció i 

Seguretat). 

- El 30/05/2024 es tancarà, definitivament, la sortida del metro ubicada al carrer 

Comte d’Urgell (banda Llobregat). 

 

El Sr. Segismundo Serrano consulta per les afectacions de les vibracions. La Sra. Llum 

Llosa palesa que tots els edificis estan monitoritzats, i que  des de Infraestructures s’està 

fent el control d’auscultació, per això, s’han instal·lats uns perns  que transmeten les 

lectures cada 15 minuts. 

 

El Sr. Rafael Ocaña consulta per la ubicació on es farà la perforació i si haurà afectació, 

per soroll, a l’edifici Rellotge i Laboratoris. La Sra. Llum Llosa explica que les feines es 

faran per la zona propera a l’edifici 14, i que les afectacions per soroll es donaran quan 

els treballadors surtin a l’exterior. Dit això, si hagués qualsevol canvi s’informarà 

prèviament.  

 

 
 
 

S’aixeca la sessió a les 12:58h  del 13 de maig de 2024  




